

TALSMANDENS GRUPPE  
SPRECHERGRUPPE  
SPOKESMAN'S GROUP  
GROUPE DU PORTE-PAROLE  
GRUPPO DEL PORTAVOCE  
BUREAU VAN DE WOORDVOERDER

**INFORMATION  
INFORMATISCHE AUFZEICHNUNG  
INFORMATION MEMO**

**NOTE D'INFORMATION  
NOTA D'INFORMAZIONE  
TER DOCUMENTIE**

**PARIS** March 1977

GUIDELINES FOR STEEL POLICY (1)

The Commission has adopted a set of guidelines for steel policy which will be used both in the drafting of the document to be presented to the European Council on 24 - 25 March and in the preparation of the decisions which the Commission will adopt subsequently.

First guideline : maintaining a single open market

The Community must deploy all efforts necessary to maintain a single and open market. This dual objective necessarily implies a structural reorganization of the steel sector.

Second guideline : maintenance of modernized production capacity

The aim of this structural reorganization is to maintain up-to-date production capacity in terms of both plant and products.

The structural reorganization policy must be implemented in consultation with labour organizations, the industry, the Member States and the other Community institutions.

All the investments to be made in the steel sector must take account of this. It is important that the national structural reorganization programmes should be examined as soon as possible, in order to ensure that they are compatible with the Community objectives, and that the Commission should be informed of investment projects at a sufficiently early stage to enable their value to be assessed.

The Commission will make use of the facilities offered by Article 54 of the ECSC Treaty. Moreover, financial intervention by the Community, in the form of loans and aid towards the payment of interest, will depend on the extent to which the investment projects in question achieve the aims with regard to structural reorganization.

Third guideline : market action

The structural reorganization envisaged can only be achieved if market conditions are improved. Action on certain market mechanisms must be continued and intensified.

The Commission intends to strengthen its crises plan, including voluntary restrictions of delivery quotas for the internal market, in such a way as to raise the depressed level of prices on that market.

Import licences will be granted automatically on presentation of purchasing contracts in order to <sup>to</sup> tighten up the detection of unfair trading practices and to proceed against them in accordance with the (anti-dumping) rules set out in the Treaties.

In parallel with the above decisions, the Community will be continuing talks with Spain, South Africa, South Korea and the Eastern-Bloc countries, in order to secure undertakings from them that they will not take any action prejudicial to the structural reorganization efforts to be deployed.

(1) SEC(77)1079

#### Fourth guideline : retraining and redeployment of workers

Structural reorganization in the steel sector will only be acceptable from a social and regional point of view to the extent that the cutback in employment is mitigated or offset by the creation of alternative jobs and to the extent that the cost of retraining and redeploying workers is borne jointly as a Community concern.

The retraining and redeployment aspects must of necessity be built into the structural reorganization programmes. The Community must draw upon all the resources available to it :

- for the creation of new jobs: assistance from the ECSC Budget, the Regional Fund and the European Investment Bank (EIB);
- for the redeployment of workers : combined use of the ECSC Budget and the European Social Fund.

#### The resources to be used :

The application of policies covering modernization, retraining and redeployment will require assistance drawn from Community resources.

These resources will be :

- the technical and financial participation of the Community in structural reorganization studies;
- coordination at European level of structural reorganization plans drawn up by the industry of Governments;
- the granting of loans totalling, in 1977, at least 600-700 million u.a. to steel makers and to firms creating alternative jobs;
- loans and interest subsidies for projects which must have received a particularly favourable opinion as being in line with the general aims for steel. The Commission will make use of its financial resources without calling for new contributions from the Member States;
- aid towards the payment of interest amounting to 250 million u.a. on loans totalling 600-700 million u.a. ;
- the use of the Regional Fund in projects within industrial zones affected by the steel crisis and recourse to the Social Fund for certain retraining and redeployment measures;
- the involvement of the EIB in these modernization and redevelopment operations.

#### Subsequent guidelines and measures

The Commission will thus take a decision on 6 April on :

- (a) a method of work concerning the revision of the General Objectives for Steel for the 1985 and 1990 horizons;
- (b) a draft recommendation providing for the automatic granting of licences;
- (c) a draft decision, pursuant to Article 61, setting minimum prices for concrete reinforcing bars and prohibiting alignment with quotations from non-Community countries for the same product, involving consultation with the Council and ECSC Consultative Committee;
- (d) a first communication from the Commission to the industry concerning reference prices;
- (e) a review of financial resources, and in particular the ECSC Budget ;
- (f) a guideline for the treatment of national aid to steel industries within the framework of structural reorganization;
- (g) an examination of the criteria for the granting of aid towards the payment of interest;
- (h) access to the Social Fund for the benefit of the steel sector.

TALSMANDENS GRUPPE  
SPRECHERGRUPPE  
SPOKESMAN'S GROUP  
GROUPE DU PORTE-PAROLE  
GRUPPO DEL PORTAVOCE  
BUREAU VAN DE WOORDVOERDER

**INFORMATION  
INFORMATORISCHE AUFZEICHNUNG  
INFORMATION MEMO**

**NOTE D'INFORMATION  
NOTA D'INFORMAZIONE  
TER DOCUMENTIE**

Bruxelles, mars 1977

**ORIENTATIONS POUR LA POLITIQUE SIDERURGIQUE (1)**

La Commission a adopté des orientations pour la politique sidérurgique, qui devront servir d'une part à la préparation du document à soumettre au Conseil européen des 24 et 25 mars, et d'autre part à préparer les décisions que la Commission arrêtera ultérieurement.

Première orientation : maintien de l'unicité et de l'ouverture du marché

La Communauté doit entreprendre tous les efforts nécessaires pour maintenir l'unicité du marché et l'ouverture de celui-ci. Ce double objectif implique nécessairement une restructuration du secteur de l'acier.

Deuxième orientation : maintien d'une capacité de production modernisée

L'objectif de la restructuration est de maintenir une capacité de production modernisée en termes d'outils et de produits.

La politique de restructuration doit être menée, en consultation avec les organisations des travailleurs, les entreprises, les Etats membres et les autres institutions de la Communauté.

Tous les investissements à réaliser dans le secteur ACIER devront s'inscrire dans cette perspective. Il s'imposera donc d'examiner au plus tôt les programmes nationaux de restructuration en vue d'en assurer la compatibilité avec les objectifs communautaires, et d'obtenir communication des projets d'investissement suffisamment tôt pour en contrôler la valeur.

La Commission fera usage des possibilités ouvertes par l'art. 54. Par ailleurs, l'intervention financière de la Communauté, en termes de prêts et de bonifications d'intérêts, sera fondée sur la contribution des investissements aux objectifs de restructuration.

Troisième orientation : action sur le marché

La restructuration envisagée ne peut être réalisée que si les conditions de marché sont améliorées. Une action sur certains mécanismes de marché doit être poursuivie et renforcée.

La Commission entend renforcer le plan anti-crise y compris la limitation volontaire des quotas de livraisons sur le marché intérieur, de manière à aboutir au raffermissement recherché des prix internes.

Des licences d'importations seront délivrées de façon automatique sur présentation de contrats d'achat de façon à mieux détecter les pratiques commerciales déloyales et les poursuivre selon les règles des traités (anti-dumping).

Parallèlement aux décisions ci-dessus, la Communauté devra poursuivre les conversations avec l'Espagne, l'Afrique du Sud, la Corée du Sud et les pays de l'Est afin d'obtenir de leur part un comportement qui ne mettrait pas en cause les efforts de restructuration à entreprendre.

#### Quatrième orientation : reconversion et réadaptation

La restructuration du secteur sidérurgique ne sera acceptable du point de vue social et régional que dans la mesure où les dégagements d'emplois se trouveront atténués ou compensés par la création d'emplois de remplacement, et où le coût de la réadaptation des travailleurs sera assumé par une action de solidarité communautaire.

Les programmes de restructuration devront comporter les aspects de reconversion et de réadaptation indispensables. La Communauté devra faire intervenir tous les moyens dont elle dispose :

- en matière de création d'emplois nouveaux avec l'aide du budget CECA, du fonds régional et de la Banque Européenne d'Investissement
- en matière de reclassement des travailleurs par des concours conjugués du budget CECA et du fonds social européen.

#### Les moyens à utiliser :

La mise en oeuvre des politiques de modernisation, de reconversion et de réadaptation exigera une participation des moyens communautaires.

Ces moyens sont :

- la participation technique et financière de la Communauté aux études de restructuration,
- la coordination au niveau européen des plans de restructuration élaborés par les entreprises ou par les Gouvernements,
- l'attribution des prêts s'élevant en 1977 au moins à 600-700 Muc aux entreprises sidérurgiques et aux entreprises créant des emplois de remplacement,
- les prêts et les bonifications aux projets devront avoir fait l'objet d'un avis particulièrement favorable en s'inspirant des objectifs généraux acier. La Commission utilise ses moyens financiers sans faire appel à des nouvelles contributions des Etats membres,
- la bonification de 250 millions de Muc de prêts sur un total de 600/700 Muc.
- l'utilisation du Fonds régional dans des actions dans les zones industrielles affectées par la crise sidérurgique et le recours au Fonds social pour certaines mesures de réadaptation,
- l'intéressement de la BEI à ces opérations de modernisation et de reconversion.

#### Mesures et orientations ultérieures

La Commission statuera donc le 6 avril sur :

- a) une méthode de travail concernant la révision des Objectifs Généraux Acier visant les horizons 1985 et 1990 ;
- b) un projet de recommandation visant à l'instauration de licences automatiques ;
- c) un projet de décision en vertu de l'art. 61 visant à l'instauration de prix minima pour les ronds à béton et interdiction d'alignement sur offres en provenance de pays tiers pour le même produit, en vue d'entamer la procédure de consultation du Conseil et du Comité Consultatif CECA ;
- d) une première communication de la Commission aux entreprises visant les prix de référence ;
- e) la révision des moyens financiers, notamment du budget CECA
- f) une orientation pour le traitement des aides nationales à la sidérurgie dans le cadre de la restructuration ;
- g) l'examen des critères d'attribution des bonifications d'intérêts ;
- h) l'ouverture du Fonds Social au secteur de l'acier.